

DOI: 10.18572/1999-4796-2022-4-38-41

Процессуальные аспекты возбуждения уголовных дел по ст. 199.2 УК РФ с учетом введения ч. 3.1 ст. 140 УПК РФ

Горобец Денис Геннадьевич,
доцент кафедры криминалистики Ростовского филиала
Санкт-Петербургской академии Следственного комитета Российской Федерации,
полковник юстиции, кандидат экономических наук
gorobets_denis_1975@mail.ru

В статье оценивается соответствие положений ч. 3.1 ст. 140 УПК РФ налоговому законодательству и ведомственным нормативным актам налоговых и следственных органов, регламентирующих возбуждение уголовного дела о преступлении, предусмотренном ст. 199.2 УК РФ.

Ключевые слова: направление материалов в соответствии с законодательством о налогах и сборах для решения вопроса о возбуждении уголовного дела, сокрытие денежных средств и имущества, за счет которых должно производиться взыскание налогов.

Procedural Aspects of Initiation of Criminal Cases under Art. 199.2 of the Criminal Code of the Russian Federation Taking into Account the Implementation of Part 3.1 of Article 140 of the Criminal Procedure Code of the Russian Federation

Denis G. Gorobets
Associate Professor of the Department of Criminalistics of the Rostov Branch
of the Saint Petersburg Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation
Colonel of Justice, PhD (Economics)

The article assesses the compliance of the provisions of part 3.1 of article 140 of the Code of Criminal Procedure of the Russian Federation with tax legislation and departmental regulations of tax and investigative authorities regulating the initiation of a criminal case on a crime under Art. 199.2 of the Criminal Code of the Russian Federation.

Keywords: sending materials in accordance with the legislation on taxes and fees to resolve the issue of initiating a criminal case, hiding money and property at the expense of which taxes should be collected.